
PR0TOK6L Nr )o(v ,/i2012

z Scaji Rldy Gminy Rybno odbytej w dniu 28 gnrdnia 2012 roku
w S&li Konforencyjnej Urz4du Gmitry Rybno pod przowodnictwem

Panr Marilna Liglmna - Pruerodniculcego Rady Gminy

Obrady rozpoczQto o go dz. 9:00, z*oitczoto o godz. I 0: I 5.

Stan osobowy Rady - 15 radnych.

W obradach zgodnie z lisl4 obecnodci uczestniczylo I 5 radnych.

- lista obecnoSci stanowi zalqpznik do protokohr.

Spoza Rady Grniny w wsji uczestniczyli:

l. Pan F.dmund Ligman - W6jt Gminy

2. Pan Miroslaw Karbowski - Sckretarz Gminy

3. Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy

4, Pan Tornasz Wggrzynowski - Radny Powiatu Dzialdowskiego

5. Pan Janusz Karcanarek - Radny Powiatu Dzialdowskiego

6. Sqltysi - w liczbie 17

- lista ob€cnosci stanowi zalqpznik do Fotokolu.

Ad.li2.

Pan Marian Ligman - Przewodniczqpy Rady Gminy otworzyl obrady )O(V[ sesji Rady
Gminy Rybno, powital Panie i Pan6w Radnych oraz gosci. Stwierdzil, ze na stan Rady 15
radnych w obradach bierze udzial 15 radnych, co stanowi kworum Rady do prowadzenia
prawomoctrych obrad i podejrnowania prawomocnych uchwal.
Ad. 3
Por4dek obrsd XXVII 3Bji Rrdy cminy
l. Otwarcie sesji.

  2. Stwiedzenie prawomocnosci obrad.
3. Ustalenie porz4lku obrad.
4. Przyjgcie protokolu z )O(VI sesji Rady Gminy Rybno.
5. Podjgcie uchwal w nastgpujqpych spravaah:

l) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2012-2020,
2) Zmian w budzecie Gminy Rybno na 2012 rok,
3) Regulaminu utrzfmania czystosci i porz4dku na terenie Cminy Rybno,
4) Podzialu Gminy Rybno na slale obwody glosowania"

6. Wolne wnioski i zapytania
7. Zamknigcie obrad.

Pan Marian Ligman- Prz€wodniczqcy Rady Gminy zwr6cil siQ do Radnych i Pana W6jta z
pytaniern czy kto! z Radnych lub Pan W6jt chcialby wnieid afiaay beda poprawki do
porz4dku obra4 jaki radni otrzyrnali w zawiadomieniach o zwolaniu sesji.

W6jt Cminy - Pan Edmund Ligman wni6sl o wprowadzenie do porz4dku obrad, jako punktu
6, podjpie d*yzji prznz ltade, dotyczqpej wniosku Komisji Budzetu i Finans6w w sprawie



sprawdzenia przez Komisjg Rewizyjn{ zagospodarowania tlucuia otrzymanego zPKP przez
GminQ Rybno.

Radni nie zglosili wigcej uwag i wniosk6w do porz{dku obn4 wobec czego, Prz€wodniczqcy
Rady poddal pod glosowanie $rdosek Pana W6jta.

Rrda Gminy w glosowrniu jawnym nr ust wowy skhd Rrdy 15 Radnych w obccno3ci
15 Rrdnych, jednoglosntu 15 glosrmi ' ,a' przyjtL wniosek W6jt Gminy o
wprowrdzenie do porz{dku obrad, jako punktu 5, podjQcie decyzji przez Radp,
dotyczqcej wniorku Komilji Budretu i Finrns6w w sprrwie sprrwdzonir przez KomirjQ
Rewizyjn4 zagospodarowania tlucznir otrzymrtrego z PKP przez Gmirt Rybno.

Porz{dek obnrd XXVII sesji Rady Gminy po zmianach:
L Otwarcie rsji.
2. Stwi€rdzenie pnwomocnosci obrad,
3. Ustalenie porzqdku obrad.
4. Przyjecie protokolu z XXVI sesji Rady Gminy Rybno.
5. Podjgcie uchwal w nastqruj@ych sprarach:

I ) Zmiany Wieloleniej Prognozy Finansowej Gminy Rybno na lata 2012-2020,
2) Zmian w budzecie Gminy Rybno na 2012 rok,
3) Regulaminu utrzymania czystoSci i porz4dku na terenie Gminy Rybno,
4) Podzidu Gniny Rybno na stale obwody glosowania.

6. PodjEcie decyzji przez Rade Gminy dotyczqc€j wniosku Komisji Budzetu i Finars6w
sprawie sprawdzenia przez Kombje Rewizjn{ zagospodarowania tlucznia otrzynanego z
PKP przez GminQ Rybno.
7. Wolne wnioski i zapytania
8. Zamkniqcie obrad.

Ad.4.
Prryj?cie protokolu z XXVI sesji Rrdy Gminy,

Pan Madan Ligman - Przewodnicz4py Rady GmiDy zwdcil siQ do Radnych z
pytaniem, czy s4 uwagi do spo.zqdzonego protokolu z )O(VI s€sji Rady Gminy.
Radni nie zglosili uwag, ani poprawek do protokotu.
Rada Gminy w glosowaniu jawnym trs ustlwowy sklad Rrdy 15 Radnych w obecnosci
15 Radnycb, jcdnogloSnie 15 glosami . za 

" 
przyjQh protok6l z XXVI se3ji Rrdy Gminy.

Ad.5
Podjgcic uchwal w naitQpujt(ych rprawrch:

Przewodnicz{cy Rady - Pm Marirn Ligman poprosil o zabranie glosu Skarbnik Gminy
Paoi{ ZdzislawQ Kanicz.

Skrrbnlk Gminy - Prni Zdzislawi Krrfcz wyjainila proponowene zrniany w Wieloletuiej
Prognozie Finamowej Cminy Rybno na lata 2012-2020. Zmianie nie ulegly wielkodci dlugu
na koniec roku, Zmniejszeniu ulegly dochody i wyclatki o kwotQ 240 253,00 zl ao jest
konsekwencj4 pomniejszenia o tQ kwotQ dokonane przez Urz$ Wojew6dzki. Po zmianach
planowany:



doch6d wynosi - 22128 807,36 zl
wydatki qnosza - 25 854 808,55 zl.
Pn€wodnicz{cy Rady - Pan Marisn Lipnr podziekowal Pani Skarbnik za om6wienie
wprowadzonych zmian do projektu uchwaty i zapytal, azy sqpytmia2

O glos poprusil Rrdny P|tr Aod|zpj Kornrcki.
Radny - Pan Andrzej Kornrcki zapytal: ,,czego dotyczy pomniejszenie o te lwote?
Pani Skarbnik wskazala, ,3e pomniejszenie dotyczy irodww GOPS".
Radny - Pan Andrzej Kornacki stwierdzil, 2p ,w moim odczuciu ulegty zmniej$zeniu Srodhi
dla podopiecznych GO PS " ?

Pani Skrrbnik wyjajnil4 ?* ,,prawdopodobnie laoi dolanal ponylhi w kwocie zwiel<sze ia i
stqd vynikla toka sytuacjq. Nqlety stosowat sig do decyzji Wojewofo w tprowie
przekazywania irodkaw ".

Rrdny - Pan Ardrzej Korn&cki z,.uwazyl,2e to zblt duzy bhd, Wlrazil jednoczesnie
obaw9, czy w zwigku z zaistnial4 synracjq nie shac4na tym mieszkaricy.
Prni Skrftnik \ryyjaJnila proc€durl zapotrzebolr"nia na Srodki i ich wplpvu od Wojewody.
Nie ma tez podsta]v, aby obawiad siq o ewentualne straty mieszkaic6w w tej kwestii.

W zwiS7L:u z brakiem uwag i pytai ze stony Radnych Przewodniczqcy nady zanknat
dyskusjg i zarz4dzil glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Rybno \a lfia20l3-2020.

Rada Gminy w glosowaniu jrwnym na ustlwowy sklad 15 radnych w obccnoSci
15 rdnych, jedDogloSnie 15 glosami, za" podjQh uchwalf Nr XXVIUsT/l2 w sprrwie
Wieloletniej Prognozy Finsnsowcj Gminy Rybno nN lrta 2013-2020 (uchwala stanowi
zalqcznik do protokolu).

2) Zmirn w budt€cie Cminy Rvbno na 2012 rok

PrzewodniczQcy Rrdy - Pan Mrrirn Ligman poprosil o zabranie glosu Skarbnik Gminy
Pani4 Zdzislawq Kanicz.

Skrrbnik Gminy - Pani Zdzidrwa Kanicz powiedzialar,, Po raz kolejny zmieniamy N/ tW
roku budtet. Zmniqsz sie wydatki bie2qce w dziale 600 Transport i lqcznolt tr \|ysokoici
57 000,04n. W dziale 700 Gospodarka mieszl@niowa zwiqlam siq wyddki bie.W w
wysotoici 5 000,00 zl na zahtp eneryii, Zwkksza siA ulydath biezqce a, dziale 750
Administracja Pfilicma w wysokoici 12 000,00 zl na zalup energii, ll/ dziale 756 Dochody
od osib provwrych, od osdb Jizycmych i od imych jednostek nie posiadojrych osobowoici
prawnej oraz vydatki zwiqzane z ich poborcm-zrruiejszq sk dochody bie2qce w wysokoici
15 554,00 zl - podoteh od nieruchomo1ci. W dziale R62ne rczliczenia zwiel$za siq dochody
bieiqce-uzupelnienie subwencji ogdlnej wg Wtycznych z Ministerstwa Fikan$6w wysokoici
15 554,00 zl. Dzial 801 Ofu,iqta i v)ychowanie-zrrmiejszq sie dochody biea,qce o lcwote 600,00
zl-oplata s,ala v Pnedszkolu Dokonuje siq przeniesienie Wdqtkow biezrych niedzy
pqrqgafami w rozdzialach: ,,Szkoly Podstowowe" i ,Liceum Ogdlnoksztqlcqce" v/ y/ysokoici
24 000,00 zI na zahtp energii i zahtp pozostalych uslug. W dziale Pomoc spoleczna zmniejsza
siq dochody i t'tdqlki biezqce w ,'ysokodci 240 253,00 zl na podstawie decyzji Ur4du
Wojewddzhego. Ponadto dokanuje siQ przeniesienis miqdzy paragrafami wydatkbw
wysokolci 800,00 zl. Ponadto w dziqle 900 Gospodarla knmunalno i ochrona irodowiskz-
zmniejsza sie dochody biezqce w wysokoici I 100,00 zl. Zwieksza sk wydath biei:qce w
wysokolci 35 000,00 zI na zakup energii w rozdziale O9wietlenie ulic, placdw i drdg. W dziale



Kulturu i ochrona dziedzictva narodowego zwiet&zq sie u/ydntki biezqce ra zakup ergryii w
wysokoici 5 000,00 zJ Zwiqksza sie l, dziale 926 Kultwa fzyczna doch$,_otzymane
darowiztty od spoxsor'w nq zorgattizowanie Dnia Niepodleglolii i I 700,00 zl.
Przewodniczqcy Rady - PrD M{riln Ligmna pdzigkowal pani Skarbnik za szczeg6lowe
om6wienie wprowadzonych zmian do projektu uchwaly i zzp;1,tal, czy s4pytetia2

O gloe poprosil Radny Pm Atrdrzej Komscki.
Rrdny - Prn Andrzej Kornscki aWtal: ,,dzid 7Sg Rozliczenia
wobec tego dodatkowe irodki z MinisteNtwa,'?
Skrrbnik - Pani Zdzirlawr Kanicz odpowiedzidlet 

'Tak",
Wiqcej pytari i uwag ze strony Radnych nie bylo. przewodnicz4cy Rady zamkn{ dyskusjg i
zazadzil glosowanie aad gojekten uchwaly w sprawie amian wiudZecie Crniny tiybno na
2012 rok

. 
Rada Gminy_ w glosowaniu Jawnym nr ustawowy sklrd 15 t rdnych w obecnofci

15 ndnycb,-jednogloftie lS glo3rmi , za' podjtls uch;r& Nr XXVIV;8n2 w sprswie
zmirn w budi,ecie Gminy Rybno na 2012 rok (uchwala stanoivi zalqpzrik do protokolu).

Pzewodniczqcy Rady - Pan MariNn Ligman wskazal, Ze Radni otzymali \araz z
$].:!T Th*q ,R"PlnIr utrrymania czystoSci i porz4dku na rerenie Gminy Rybno.
Nasteprue otworzyl dyskusjQ na projektem uchwaiy.

Przewodniczlcy Rrdy - Prn Marian Ligman udzielil glosu Radnemu panu Andrzejowi
Komackiemu.
RrdDy - Pan Andrzej Kornacki ?llpytdt ,jak wyglqda sprowa ptanowanego wcze$niej
wyttozu nieczystoici przez Zallad Komunolw" ?
W6jt Gminy - Pan Edmund Lignon odpowiedzial:,,nowa usrqwa,,smieciowq,
!n-ien!a!it^'ia zbihrkq nieczystoici *alych przez bnnny ZaHad Gospodark Konunalnej.
blusiely nty vy:ofu sk z zahtpu imieciqrki, " ,*og! oo n, iz nisiiibl*ny posiaaat
przynajmniej 4 samocho$t, Nie moicmy sobie pozwoliC na zake tak drogie[o sprzqu, przy
zalo2eniu,.2"-sprzet ten musialby 7 lat stat nieu2ytkawan!. w t"i,ytuoiii 6^7* nie moglabyplztst@ie do pnetatgu, qni ftu,niet ryrrajqc tego spnetu- z 

-tego 
\|zgledu, ii klquzula

europejska mdw| ze jeaeli zahup sprzptu jest dofinansowiny ze trodiiw uiiinych, to wol ,czas
przez obes 7 lat nie mozna na nim zarubiai. Gniru nalery do Ekoligilznego Zwiqzbt
Dzialdou'uczyzny i zada\ia doryczqce czystosci przejmuje ten iwiryek,,

Wiqcej pytai i uwag ze shony Radnych nie bylo przewodniczqpy Rady zat*Il{t dyskusje i
zarz!.2-ij elosowanie nad projektem uchwaty w sprawie Regulaminu uirzy-*i" 

"i,soSii 
i

porz4dku na terenie Gminy Rybno.

,k{" 9ghy- l gtorowaniu jrwnym Dr ustrwos,y skhd 15 rrdnych w obecnojci
15 radrycn, jedroglosnie 15 glosrmi , za, podjtts uchwale Nr XXVII/SS/I2 w sprrwie
R:SulrgrTu utnrlqsnir czystoici i porzqdtiu na terenie Giiny nybno luchwala stanowi
zalqcznik do Fotokolu).

ritne, czy dostaliirty

Gminv Rvbno na stde obwod



Pnewodnicz4cy Rrdy - Pur MrrilD LigmaD po odczytaoiu tesci projektu uahwaly
otworzyl dyskusje.

O glo! poprqil Rrdny Pm Ardrzcj Kornecki.
Radny - Pan Andrzej Kornrcki powiedzial: ,,chcialbyu przypomniet odmienne zdanie, co
do ustalenia podzialu na ofuqgi wyborcze. Nqjbafiziej drustyczryrn punlaem, jah jest do
przyjecia jest pol4czenie takich miejscor,/o1ci, jak Jeglia i Grudy, gdzie miejscowoici te nie
graniczqze sobq".

O glo! poprcsil W6jt Gminy - Pan Edmund Ligman.
W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman zwrocil sip do Radnego pana AndEeja Komackiego..,,
Panie Radny, ndwitty dzisioj o podziale Gminy na s,ale obwody glosowqnia a nie o
olaqgacl4 a taue o wtaleniu siedzib obwodowych komisji wrborczych ".
Radny - Pan Andrzej Kornrcki powiedzial | ,dziehuje za Wainienie i sprosto$/anie ".

O glo! poprssil S€kr€tlrz Gminy - Pt! Miroslaw Karbowski
Sekretarz Gminy - Prn Miroghw Krrbowrki vyjt.6,nil: ,,przepisy kodeksu ltyborczego i
przepisy wprowadzqjqce, nqlqzujq u/ terminie 3 miesieqt od podjecia uchwaly dotyczacej
podzlalu na 

-obegi 
wyborcze, podjqt uchwalQ o podziqle GmW na stale obwody gtosiwanii,

ustalenia ich r.umer6w oraz siedzib obwodowych kom^ji. pan Wtijt zaproponovai utworzenie
9 obwod6w i tW san rm g komisji. Pow$tqjqwobec ,ego dwie dodatkowi komisie, co ma na
celu usprqwnienie pracy komisji podczqs wybot6w".

O glo3 poprosil W6jt Gminy - Pan Edmurd Ligman.
\{6jt.Gminy-- Pan Edmund Ligmrn przypomnid, ,,ze przy podziale na obwody nusi byt
r6wniez uwzglqdniana odpottiednia iloi6 mieszktic6w " .

Gloj ?brrt Pzcwodtricz4(V Rady - Pan Marirn Lipan : ,,chcialbm siq odnieit do
podzialu miejscowoici Rybno na dwie komisje Wborcze w sqriedztwie. Zjednej strony mo2e
tg doble rory)iSzanig ale wielu wyborc'w moze byt niezoriento*arryci, . hdrym' lolatu
konisji znsjdujq sie listy z ich obwodu glosowania. "

O glo3 poprosil W6jt Gminy - Prn Edmund Ligman.
W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman odpowiedzial: ,,tei tam tqlq obowq. W pierwszym
zalozeniu by-ry U W! ywagp budynek Szkoly podstaulovrej. po an4tizie' ustAihiny,' 2e
przertcie 

-z 
jednego budynfu do drugiego nie bQdzie a2 tqh wielhim problemem, Bedziemy sie

starqi dobzet do *yborciw i tak4 infornacjq b6tko przed wyborami przedstowii.
Postqramy sie aby bylo przy tW jak ,njnniej zamieszqniq', .

O gloE poprosil Sekretarz Gminy - Pan Miroshw Krrbowski.
Sekretarz Gminy - Prn Miroslaw Karbowski wsUazey'; ,,podzial Rybna na dwa obwo$t
glosowonia yta na..celu .uspravnienie pracy lromisji podczd wybor6w. W tej Komisji yqce
zaw s z e tf t' aly raj dfu24 ",

Wigcej pytari i uwag ze stony Radnych nie bylo. przewodniczqpy Rady zanknql dyskusjg i
zarz4lzil glosowanie md projektem uchwaly w sprawie podzialu dlnirry nyUno'oa siat"
obwody glosowania,

Rrda GmiDy w glosowrniu jawnym nr ustawowy lklad 15 rrdrych w ob€cnosci
15 rrdDych, jednoglosnie 15 glosami , z:a' podjgla uchwalg Nr )O(WVe0/12 v spnwie



podzidu Gminy Rybno nr st le obwody glosowania (uchwala stanowi zalacznik do
protokotu).

Ad.6
Podjfcic dccyzji przcz Rrdt cmiry dotyczqcej wniosku Komirji Budretu i Firtns6w
rprawie sprrwdzenia przez Komirje Rewizyjn4 zagorpodarowania tlucnia otrzyDanego
z PKP przcz Gminp Rybno.

O glo8 poprosil W6jt Gmiay - Pan Edmund LigmrD,
W6jt Gniny - Prn fdmund Lignen wyjadnil ,,wnioset Komisji Budiretu i Firans^w
wfun@ do sebetqriqtu i dolycz! tego, aby Komisja RewiVjnq zbadola v/ 2013 roh)
tozdysponowqnie tlucznia. W opinii Radnych Komisji Bud2etu, Gmina mqlo otrzymalq
tlucmia z PKP. Jestem przekonany, iE to co mozliwe b'lo, a nau)et wiecej otrzrmalilrrry.
tl1$rny prafuycmie tlucznia nie otl4nnali. WSny onzynati odsiew od tW- ttucz;is , b6rylej na kolei i ld6ry byl fliznej jakalci. Czelt tego materiqlu wdawala sfi na drogi a czqit
nP.
Mam pyanie do Pana Przevodniczqcego, czy w zwiqzht z tym uwaZa pqn, 2e len thrczei nie
zostal w pelni i dobrze zagospodarowany? "

O glos poproril Rrdny - Pan Andpxj Kortrrcki,

Ygoy - Pii Ardrzej Kornacki powiedzial: ,,bskwja nq ten temqt byls na Komisji
ltp:tlreej Wniosek byl dyshatoreany. Nie mojqrolqjest uwa2at, c4t teZ nii, czy ten tlucz;fi
byl dobze zagospodorowany, cry nie. Mt\ilQ, 2e nie ma w tym nic niestosownego, jezeli rada
b_Qdzie na ten temat wipcej wiedziala, Sqwtzystkie mozliwoici, wszysthie dokunenty. przeciez
Komisja Bud^etowa nie wchodzi u' kompetencje Konisji Rewizyjnej, czy te| w dzialaniq
Wdjta. Z nojej strony nie moge stwiedzii, ani ocenit, 

-izy- 
b$' dobrze, czy ile

rglQtsyoJtowaW Temat tah zostal pnedst^wiorry i jeEt dlatego p;dda;y do drskurji.'Jereli
?j:iai alo2oy lostajdo decyzji Rady Gninr, to Komisja Budzeiwa wzanuje'de$jq Rady.
Nre.yojqro.lg lan Wdjt no*ekst lepiej zorientowany, gdzie drogi zostaly, igdzieiie zosdty
zrobione.- ASXIZ; 2e potrzeb jest bqrdzo wiele i w kazdej niejscowoii tego tlucznia
przydaloby siq du2o wkcej. Nqtomiqst zniszczenia &69 przei pKp w wyniht bufuwy kolei
by'ly bordzo duze.

O glo3 poprosil W6jt Gmitty - pan Edmund Ligman.
W6jt- 9Tiny - Prn Edmund Ligm.n kontynuujqp: ,,chcA Tninformowat, te tqk jak
'cze{niej wsporrwialem i w lepszej i gorszej jskosci otrzynati:iny lI6lS ton tluczenia.

IlylqZam, 2e tego materiatu przyszlo o wiele wiqej, z tego utzglqdu, ie je2eli byly prottadzone
ir aesrycje od Hafiora,ca do Gralewa, to na bieiqco na drcgich przyiegaiqcyih-do k lei, od
razu wnioskowalem do wykonawaiw, zeby te &ogi W nayqwini. Or6gi 

-tyty 
naprawiane

p:z:_z_ l@lejarzy v Jeglii, Debieniq Rybnie po sfi;nie od piu Licznanskiigo'do pana Anzla.
ry 

Hy*"! gdzie droga prowa&i do nikq{ ten tluczei byt *ykorqstafii na podsypka. V
Gralewie, Koszelewach" z:abinach, Nowe llsi, Nagtnzewie i'Groizksch Rlibnie'pr4t ut.
Ogrodowej, Kolonii, y, Rumianie. Pan Jakietski przejqt rovniei hilkn samochotlow, rap"*W4 p*!"gua Przyjqlilny ni.$'niez matefid, b6ry nie nadawat sie na drogi. prosze
zobaczyi czqlt w Rybnie tzw. leysypiskn. pierwszq c4i6 mamy zrekulty+tiwanq drugq czqii
wlyr1tstal1iw_ru zasypa ie wykap6w W i;wirze. proszq ode mnie nii wymagat vyticzeh 2e
w /Ab,nach wyfarzystal6n y 50 c4, 60 ton. W prqbliZeniu v, Gronowie wykar4tstano 320
ton, oprdcz twqfdego tluczniq, MieliSmy bezplany bansport. ly czgici za transport
placiliiny. Paa J6zefo i Nowolcowski Fzewieili S 175,5 tony. Tego nie da iiq obeilit, bo raz
bylo tego mqteridu blo viecej rqz mnid. Nieodplanego tr-an$6ru nietisnty od kotej zy na



1 
4aa.rorry. Rozem 

-dalo 
8 616,5 tony, z czego nieliirny I I 600 to4 zosraloby 2 ggg,j torry. Toje* druga.czqi6 skladowiska zqryana, Proszq zobaczyt ile m ny je$zcze nagomadinego

towaru. Mamy viecej mdterialu, nit kolej tam IA6ry jest jeszcze do fuspoqfii.
Nild tym mqterialem nie handloudl, \ie bl tez przekazywany no p?luldtQ. Wobic iego
rulqiltm .( zbedne zabielanie czasu pragl Komisji Rewizyjnej. Ja lzetelnie przedttawiten, j-ak
to wwlqdq, Jeszcze raz podbe'lam, to nie btl cqsty tluczert. Byl to material rOznei iakolci.
Wniosfujq, obt Komisjd Rewizyjna nie rc4,atryvda tego wniosht. Mogq przy okazji
posiedzeniq komisji spotkat sie i te dane protoknlu oraz moji zbliiane dane okazaT, gdzie i w
h6re drogi zostalo to wykarzystqne.

Nasleprie Przewodnicz4cy Rady - Pan Maria! Ligrnan zwr6cil sig do przewodnicz4cego
Komisji Rewizyjnej o qrazenie opinii w tej kwestii.

fllw.odniczfW Konisji Rewizyinej - Pan Jan Fafifski powiedzial: ,, pan lV6jt w sposib
dokladny i Wczeryujw yzedstav/il rczu)sponowanie tlucznia. W zwiqzlw z .wn nte ma
polrzeby rczrytltwania tego wniosht przez KomisjQ Rew4n4'.

O glor poprosil RrdDy - Prn Ardrzej Kornscki.
lrdry _- Pm Andrzej Kororcki zw6cil sie do pans W6jta: ,,mam dwa Wta ia do pqa
W6jta Sluchalen, jak po c45ci ten tluczei byl rozdrspono*rvany Wiadomo,- 2e nilc przeciez
rie v)aii na wadze tego materialu. AIe pan W6jt stvierdzil, te w Hqrrowcu byla nqwozona
droga do nik4d. Jak4 drogQ nial Pan W6jt na nyili"?

W6jt c4 iry - P8n Edmund Lipan oqnwiedaal: ,,przy kolei od psnstwa Gabryjelshch
dalej v herunfu drogi wybudowanej przez kolej. Nie wiea jaka Wq celowoit irrwestora
budowy t4 dtogi".
Radny - Pan Andrz€j Kornrcki kontlnuujqc: ,,drugie yrtanie odnosi sie do stwierdzenia
P-ana Wdjta, 2e namy a/kcej tluczni4 nii tam kolej ptzet@zdla? "

Ydjt gTi.{ -_- P_an Edmund Lipan odpo*edzi ali ,,trudno to przeciez .,eylic.!C.
Pnew-oinik obeilal, ile mniej ,r,iecej tego mairialu przewi'El. W ptaciiiim, od towlzu i z
tych !1 tyd to! zasypano jest druga czplt stJadowiska Cai6 Ii$ ieszcze'w Zabinach. Z
noich wyliczen wynik4 ire otrry,rnoliiny wiQcej

Wigcej pya6, i-uwag Radni nie wniedli, w zwiqzku z Dm przewodniczqpy Rady _ pan Marian
liqan ryddal qod glosowanie przedmiotowy n"niosef. Zwr6cil sip i6 Rft',y: ,,bo z pan i
Pandw Radnych, uwa:za zq zasadte zqjQcie siQ przez Komisje RewiztJnq w@j
przedstawion m wniosldem, przejQciq przez Gminq Rybno thcznia i jegi rozdysponowani,,i

_R!d8 Gmiry w- glosoratriu jrwnym na ustawotly sklad 15 radnych w obecnolci
15 radn_ych, 

_3 
glosrmi.za, przy 12 glosach ,,przeciw" uznala za niezssadne zajpcie sig

przez Konisjg Rewizyjn4 wnioakien Komisji Budt tu i Finans6w w sprawie przejgcia
przez Gmi|lt Rybno tlucznis i jcgo rozdysponowania,

Att.7
Wohe w oski i zrpytanir.

I glot poprosil W6jt Gniny - Pan Edmund Lignen.
W6jt.cminy - Pan Edmund LigFsn odni6sl sG do artykul,r zamieszczonego w rygodniku
gzialdgw:kim l poprrydrne: sesji. przytoczyl tresd artykuhl wskazuj4c jJdnoczesnie na
kwestie, kt6re nie odzwierciedlaj4 faktycarego przebiegu iesji.



Cytai artykulu:.,.,,Radny Andrzej Komacki, zary4{{ dlaczego na remizQ w Hartowcu
zabezpieczonajest kwota 20 000,00 zl a nie 400 000,00 zl. Dodal, ze chcialby siq dowiedzied,
kiedy splyn4 i czy w og6le wieS otrzyma na wykup dzialki oraz remoot rcmizy..."
!ff6jt P|n Edmund LigE|n powiedzial,, .Redakor nswet nie y,,ie o cztm siQ m6wi. My nie
mduriuy o rcmoncie ale o budowie remizy".
Ddej cltat .rtykulu:...,, W6jt Edmrd Ligrnan odpowiedzial, ze nie wie, poniewaz
skierowal sprawg do Urzg.du Maszalkowskiego..."
W6jt PrD Edmund Ligman skomentowal: ,,to nie W6jt skierou,ql, t lko m6wilem, ze Ulzqd
Marszalkowski s6erowal spruwe do Ministerstwa, "
Dalej cytrt artykulu:,,. ..musi czl;kat m dooyzjg i kiedy Hzie podj€ta w tej spmwie nie
wiadomo, Dodal takze, ze dla wsi Hartowiec aobil iuZ bardzo wiole.,"
W6jt Pan Edmutrd Lipan skomentowal:,, lao uslyszal, ze dla wsi Hartowiec zrobilem ju2
bordzo wiele? Czy hoi chce potwierdzii, Ze w taki spos6b siq vryowiedziaten? To jes,
pomdwienie, z tego wzglQdu, 2e ja dls 2adnej miejscowoici nie zrobilem iu| bordzo wiele.
Chcq robit dla kaZdej miejscowoicijeszcze u,iQcej. Natomiast nigdy takie slowa nie padly i tej
sprawy tok nie zostowie. "
Dslej (ytat! rrtykulu: ,,..o godz, l0 Edmund Ligman postanowil opuscid sesjq i udal sip do
Dzialdowa,.."
W6jt Prn EdmuDd Ligm.n powiedzid:,, Czy Ja pqnie przewodniczqcy ,rie wyjajnilem
do6odnie, dlqczego jadQ? To tak vytika, jahbyn nie miql dla panstwa izacunht, 2e sobie
wwyllilem wyjazd do Dzialdowa. "
Ddcj cytrt fitykulu: ,,...Przewodnicz4py Rady Marian Ligman oglosil l0 min. przerwp. po
przerwie Radni uchwalili budZet na 2013 rok...,'
W6jt P|n Edmund Lignan powiedzial:,, Czy Ja bylen na uchwaleniu bud2etu, czy nie?
Opt icilem se$e po uchwaleniu budzetu",
Pzcwodtri.qc? Rrdy - Pan Mariaa Lipln powiedzial: ,, proponujQ przejrzet protohil z
poryedniej sesji, tqm jest ob,owiedz v,loiic ta. Kolejnoii pouqdht popizediiei sisii zostala
y3lowana Starum sie tego pilnowat. Do&onale wiem, Hedy budaet bl uchwaiony. pan
ly6y' nie opuicil sesji, dopdh budzet nie nstal przyjety. pru.hdqjest, k pan Wtijt doiladnie
vyjafnil, w jakin celu udaje siq do Dzialdowa. prcypominam na otwarcie rizbudowanej
szkob dla dzieci niepelnotprownych, Ucmi6w, Id6rzl r^wniez tqdowoi:eni z nsszej Gminy.

O glos poprosil Sekrctarz Gminy - PNn Miroslaw Karbowski.
Sekretarz Gminy - Pan Miroslaw Karbowski powiedzial:,, reszysc! ci, tedrzy chcieliby
pisae, niech zqpozrajq sie z ustowq prov/o prasora)e- Wydoje mi sie, ze ten dofu iztoviek nie
mq pojecis o czym pisze i mdwi".

O glos poprosil W6jt cmily - PNn Edmurd Ligmrn.
W6jt Gmiry - Prtr Edmund Ligmaa zr+t6cil sig do przewodniczqpego Komisji Budzetu i
Finans6w Pana Andrzej aKomackiego;,,odnoszqc sie do glosowania nad wnioskiim, bo wnal,
Ze Kgnisja ne$'iztjna powinna sie tyn zajqe, b wobec tego u$,a2a pan, 2e materiab
przefutawione sq nierzetelne? "
Radny - Pan Andrzej Kornacki odpowie&ial: ,,nie uzwje tego zq nierzetelne, czy
nieprqw&iwe. Nik nilromu nie zorzuca ztej gospodarhi. Nie bardzo roaniq patskie aluzji,
ie ma Pan do mnie jakieS zastrzeirenio, ze Ja uv'aiam, c4t to ruetelre czy rcZ ;ie. "
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligmer powiedzial.,, mam proibq panie przewodniczqcy, aby
Pan nie mierzrl wojq miqrqwszystkich" ,



O glo3 poprolil Rrdny - Pan Andrzej Kornacki
Radny - Pan Andzej Kornacki powiedzial:,, wracajqc do temqtu, fu6ry pqn W6jt poruszyt,
q miatou)icie do artykulu w gazecie dziddowskiej. WilQ, ,c w protol@le jest wszystko
napisane, ldo i jak Wtal, jak siq wwoviadal, czy to pan Edmtnd Ligmqn wypowiedziql sie, 2e
zrobil jui du2o " .

O glor poproril Radny - Pan Mrrirn Granica.
Rrdny - Pan Marian Granica powiedzial:,, przy ul. Ogrodovej, juz kedyi zglaszalem
wniosekv tej sprqwie, q miqnowicie toalety, h6re tau stqjTcaly czas sqdewqstowane',.
W6jl Gnirl - Pan Edmund Lipan odpowiedzial: ,,chcieliimy, Zeby to estetycznie
uyglqdalo, ale jak Pan sam zauwqi)i je$t to devastowane. Chcemy po Nowym Roht zam^wit
drzwi ,hetslowe, zeby unudnit devastacje.

O glos popmsil Rrdny - Prn BogdrD Kopr6ski
Radny - Pan Bogdm Koprirki zwr6cil sie do Para W6jta: ,fattie W'jcie n6wit pan, in
inweslycje ha kolei dobiegajq kolca Wobec tego Wtam, co ze sprqwq odwodnienia kalo
Pafistwq Grqbowskich i Graszek? Do tej pory hik sie nie pojdwil i ptoblem pozostaje dalej " .

O glos poprGil Eoltys solectwr Naguszewo - Groszki - prn Mieczyslsw Luryfuki.
Zwr6cil sig do Pana W6jta:,,Pcnie ly6jcie, czy tluczefi byl odsptzedawany osobom
prywalnw? Cr! bt'l wo,orry ns in e Gm ry? Dowqdrie chodzi mi o Gminq Dqbr6wno".
W6jt Gminy - Pan Edmund Lipan odpowie.dzial; ,,przez kogo byl odsprzedawany? Musi
Pan sprecyzowat, c4t przeze mnie,,?
Softys - Pan Miecrysbvt Luiryinki:,, czy byl sprzedowqny prywatnym przedsiqbiorcom? "
rfl6jt Gminy - Pan EdDund LignrD zapytal;,,ale przez kogo...?
Solt$ - Pan Mieczysltw Ltig6sl{i:. ,, przez kolej ".
W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman odpowiedzial: ,Ja nie wiem, to do nich musi pqn
herowat pytanie, Ja go ani nie hupowalem ani go nie sprzedawalem. A jelli chodzi o inne
Gmitty, to na imych Gminach te, byla prcwadzona investycjq, Jezeji mtjt Dqbr^wna
zqbiegsl o ten mqterial, to mol:e otrzymql".

O glos poprosil Radny - Prn Andrzcj Kornrcki
Rrdry - Pan Andzej Korrrcki zapytal Pam W6itz ,,czy cokolwiek viemy, czy Wjajnilo
sie col w syqv'ie funduszy na Swietlice? "
W6jt Gniny - Pan Edmund Ligman odpowiedzial: ,, informowalem ostqtnio, ze sprqwo
poszla z Urzpdu Morszalkowskiego do Minhterstwa. Znojqc termtuy, to potrwa. N; dzieti
dzisiejszy nie nanty infornacji. "

O glos poprosll soltyr Eolectwr Nrguszewo - Groszki - pan Mieczyshw Lutyirki,
Zur6cil sig do Pana W6jta; ,lrojawil sk w mojej miejscowoici bezpqnski pies, b6ry $twalza
zagrozenie. Nq ostatniej sesji byla mowL ze zostal zakupiony chwytak do lapania bezpanskich
psdw. Do kogo mam sie zglosit z tym prcblemem? "
W6jt Gminy - Pan Edmund Ligmen odpowiedzial: ,,w poniedzialek pracou/nik poje&ie i
bedzientt stqrqlt sk go zlokolinwat,
Prosze Pqnstwa k niec roht byl tntdny, z btagi na dodatkowe wydotki m,in. remont
,nieszkania, ld6re ucierpialo w wyniku po2aru. Sohyss wsi Truszczytgt, chcialblm uspokoit, iz
dzisiaj pojechal yacowik vynierzyt oktw w lwietlicy i po Nowy Roht bgdziny mogti
pr4s,qpit do jej remontu.
Do Partsha'a soltysAw msm pytakie, jak mam postqpowat z zqwiodomieniami soltys6w na
sesje bdthe? Mnie Psnst /a obecnofle nie przeszladza. Nie kjedt sqsesje kr1the zuliqzsne ze



Ttlnani y budzecie. lY ptzpadha kiedy Wfut1ro otl4macie tdhie zaproszenie a nie
badz:ct: ? .fu?t to shth4e to potrqceniem diety z ryczahu soteckiego. C.! mom wobec tego
,a kazda bdtka $esje',tzywqA Panstwq?

Obecni na sesji soltysi wyrazili swojc stanowisko w tej sprawie, vg1lajqa, Zp w krotkich
sesjach nie b@4 uczesuiczyd.

O glos poprosil Rrdny - Prn Andzej Kornacki.
Redny - Pan Andrzej Kornacki zwrocil sip do pana W6jta: ,,mam Wtqnie zuliqzane z
budowq wiaduku, inwestycjq mo2e jeszcze do l<oica nie- zakoiczonT Mieszkaicy wsi
korzystajgju2 

? nowego mostq poxierraz stary jest ju:2 w rozbiorce. Chcialbym zapytac, czy w
ten sposdb, jakjest obecnie prcrtby,ana drcgq ono zortqnie po lozb jrce viadufuu? ponadto
bari*ki zabezpieczqjqce zjazd sqm lv6thie. ]ulyttq, te powimy byi: o wiele dlu2sze. Czy pan
W6jt ma jaw wiedze w tej sprawie?
W6jt Gminy,- Par Edmund Lipan odpowi edziEdt ,, tet to zatMq4tem. Zgtaszalem ju2 to.
Po Nowy Rofu 

.bqdzie zostepc.t dylektord, to om'winV to. |ulyJl?, zi polubiwnie nusbty rq
spron e zalatwit i moze uda sie ten zjazd zlagodzie".

Wigccj pytari nie bylo.
Nast€pnie kolejno Panowie: Przewodniczqcy Rady Marian Ligman, W6jt cminy Edmuqd
Ligman oraz Radny Andrzej Komacki zlo2yli wszystkim obecnym,ra sesji zyczenia
nowoloczne.

Ad.8
Zamk ecie obrad.

_. Po wyczerpaniu porz4dku dziennogo sesji przewodniczqpy Rady Gminy pan Marian
Lignan poclzipkor+al radnym, gosciom za udzial i zanknql obradi )OffII sesji Rady Gminy
Rybno.

Na tym protok6l zakoiczono

Protoholow"law
Ewa Soboc4/i6ka
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